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Napirendi javaslat  

 

1. Dr. Pintér Sándor belügyminiszter éves meghallgatása  
(Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 41. §-a alapján) 

 
2. A fogyatékos személyek jogairól és esélyegyenlőségük biztosításáról szóló 1998. évi 

XXVI. törvény és a magyar jelnyelvről és a magyar jelnyelv használatáról szóló 
2009. évi CXXV. törvény módosításáról szóló törvényjavaslat (T/15981. szám) 
(Dr. Tapolczai Gergely (Fidesz) képviselő önálló indítványa)  
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 
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Az ülés résztvevői  

A bizottság részéről  

Megjelent  

Elnököl: Korózs Lajos (MSZP), a bizottság elnöke  
 
Rig Lajos (Jobbik), a bizottság alelnöke  
Dr. Lukács László György (Jobbik)   
Varga Zoltán (DK)  
Szabó Timea (Párbeszéd)  
 
 

A bizottság titkársága részéről  

Dr. Buksza Zsolt bizottsági főmunkatárs  
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(Az ülés kezdetének időpontja: 10 óra 05 perc) 

Az ülés megnyitása  

KORÓZS LAJOS (MSZP), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Jó reggelt 
kívánok! Tisztelettel köszöntöm önöket, képviselőtársaim.  

Tisztelt Bizottság! Ma reggel, 8 óra 41 perckor a Belügyminisztérium a 
következő levélben fordult a bizottsághoz, amelyet a jegyzőkönyv számára is és 
képviselőtársaim számára is fel fogok olvasni:  

„Címzett: Népjóléti bizottság. Tisztelt Népjóléti Bizottság! Dr. Pintér Sándor 
miniszter úr megbízásából tájékoztatom önöket, hogy a mai napra tervezett éves rendes 
miniszteri meghallgatáson belügyminiszter úr nem tud részt venni, mert az operatív 
törzs vezetőjeként az Egészségügyi Világszervezet” - tehát a WHO - „vezetőivel soron 
kívüli tárgyalásokon kell részt vennie. Szíves megértésüket köszönjük. Tisztelettel: 
dr. Solymosi Gabriella főosztályvezető, parlamenti főosztály.” Természetesen az e-mail 
a Belügyminisztériumból érkezett.  

A határozatképesség biztosításának megkísérlése 

Képviselőtársaim! A határozatképességgel kapcsolatosan azt is el kell hogy 
mondjam, hogy a bizottságunk jelenleg még nem határozatképes, de a határozati 
házszabály 113/A. §-a és annak is a (2) bekezdése alapján én most kísérletet teszek a 
határozatképesség biztosítására, olyan módon, hogy néhány percet várakozunk az 
esetlegesen később érkező képviselőkre.  

A napirendi javaslat ismertetése 

Addig szeretném ismertetni a napirendi javaslatot és az ülés összehívásának 
indokait. Én a mai napra javaslatot tettem a napirendre vonatkozóan, és ezt a múlt hét 
folyamán két alkalommal is megkapták képviselőtársaim, tekintettel arra, hogy április 
22-én, csütörtökön, 10 órára került összehívásra ez a bizottsági ülés. 1. napirendi 
pontként javasoltam, hogy Pintér Sándor belügyminiszter éves meghallgatására 
kerüljön sor; az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 41. §-a alapján tettem 
ezt a javaslatot. 2. napirendi pontként javasoltam a fogyatékos személyek jogairól és 
esélyegyenlőségük biztosításáról szóló 1998. évi XXVI. törvény és a magyar jelnyelvről 
és a magyar jelnyelv használatáról szóló, ide vonatkozó törvények megtárgyalását. Ezt 
indítványként T/15981. számon kapták kézhez képviselőtársaim, és Tapolczai Gergely 
képviselő önálló indítványa. Mint önálló indítvány, a tárgysorozatba vételéről kellett 
volna döntenünk. 

Hogy miért is kívántam én ezt a bizottsági ülést megtartani? Szeretném arra 
emlékeztetni önöket, képviselőtársaim, hogy erre mi már kísérletet tettünk a múlt év 
őszén, karácsonyt megelőzően, és a tavaszi ülésszak kezdetén, februárban felvettük a 
kapcsolatot a Belügyminisztériummal. Ezt a dátumot - mert szokatlan időpont ez a 
csütörtök, hiszen a mi bizottságunk rendszerint keddi napon szokott ülésezni - a 
miniszter úr adta, őhozzá kívántunk alkalmazkodni. A miniszter urat mi annak idején 
nem hallgattuk meg, amikor miniszterjelölt volt, de közben a kormányzati struktúra 
átalakítása kapcsán olyan feladatkörök is a belügyminiszterhez kerültek, amelyekkel a 
mi bizottságunknak kell foglalkozni; többek között a romaintegrációval kapcsolatosan 
meghozott intézkedések, illetve a társadalmai felzárkóztatáshoz kapcsolódó kérdések. 

Nos, két dolgot szeretnék ezzel kapcsolatosan mondani. Önök biztosan 
emlékeznek rá, hogy 2020. január 31-én a kormány megalakította az operatív törzset, 
és a törzs feladatai közé olyan feladatokat is rendelt, amelyeket később természetesen 
jogszabályba is foglaltak. Ez volt a 286/2020. (VI. 17.) számú kormányrendelet, amely 
szerint a rendészeti ügyekért felelős miniszter, az operatív törzs vezetője javaslatokat 



6 

készít, folyamatokat elemez, döntésekre javaslatokat visz a kormány elé, és a döntések 
végrehajtásáról is intézkedik természetesen, ha a kormány meghozza a 
járványkezeléshez kapcsolódó intézkedéseket.  

Nos, itt a miniszteri meghallgatáson nyilván nemcsak a társadalmi 
felzárkóztatás vagy a romaintegráció került volna napirendre, hanem az operatív törzs 
funkciójából adódó egyéb feladatok is. Nézzék, azt gondolom, lett volna mit kérdezni 
miniszter úrtól. Többek között, amit én most látok, hogy mintegy 4 millió 326 ezer 
ember regisztrált be jelenleg oltásokra, beoltottak mintegy 3 millió 100 ezer embert. 
Tudomásunk szerint Magyarországra beérkezett 5 714 465 vakcina. Tehát van itt egy 
közel másfél milliós, 1,4 milliós különbözet, amennyi vakcina van az országban, és 
amennyien regisztráltak oltásra. Ráadásul olyan információink vannak, hogy a 
hétvégén is újabb szállítmányok érkeznek. 

Nyilván, képviselőtársaim nem mulasztották volna el a lehetőségét annak, hogy 
megkérdezzék miniszter urat, hogy a járványkezelés kapcsán elég hatékonynak látják-
e az egészségügyi intézmények működését; biztos, hogy a járvány ideje alatt kellett 
volna-e megcsinálni a szolgálati jogviszonyról szóló törvényt, hiszen itt is ez a téma is 
többször szóba került. És azt hiszem, meg lehetett volna azt is kérdezni, hogy mire fel 
nyújtották be tegnapelőtt a veszélyhelyzet meghosszabbítását, miközben úgy halljuk, 
hogy Európa-bajnokságot rendeznek teltházas stadionban, vagy különböző egyházi 
rendezvények, tömegrendezvények is lebonyolításra kerülnek az év folyamán. Tehát 
azt hiszem, lett volna itt megbeszélnivaló kérdés bőven. 

Szóval, én mélységesen el vagyok keseredve emiatt. Mi lehet az a rendkívüli 
helyzet, amit például tegnap este még nem láttak? Hiszen ezt az e-mailt most reggel 
küldték el nekem, sőt a Fidesz-frakció - majd később a jegyzőkönyv számára ezt is 
ismertetni fogom - egy másik e-mailt is küldött. 

Látom, hogy Szabó Timea képviselő asszony jelentkezik, viszont az a helyzet, 
hogy a házszabály szerint mindaddig, amíg napirend nincs, a bizottsági ülést… (Rig 
Lajos: Ügyrendiben.) Ügyrendi javaslatot is a napirend elfogadása után lehet tenni 
sajnos a házszabály szerint, és most nincs lehetőség arra, hogy… (Szabó Timea: Akkor 
bizottsági ülésen kívül.) Még türelemmel vagyok, mert hátha betoppannak a fideszes 
képviselők, azért is ismertettem, hogy… (Rig Lajos: Arra kevesebb esély van, elnök 
úr.) 

 
SZABÓ TIMEA (Párbeszéd): Elnök úr, tiltani semmi nem tiltja azt, hogy ön 

megadja a szót, nem, amíg csak várakozunk? Én ezt kérdezem, hogy házszabály tiltja-
e explicit módon azt, hogy ön bárki bizottsági tagnak várakozás közben megadja a szót. 

 
ELNÖK: A házszabály idevonatkozóan megtiltja gyakorlatilag; addig, amíg 

nincs napirend elfogadva, még ügyrendi indítványt sem lehet tenni. (Rig Lajos: 
Személyes beszélgetést lehet tartani.) Az más. 

 
SZABÓ TIMEA (Párbeszéd): Amikor elnök úr lezárja majd az ülést, akkor azért 

hozzá lehet szólni napirenden kívül, ugye? 
 
ELNÖK: Ha az elnök berekeszti az ülést, az már nem bizottsági ülés, az már 

inkább egy magántanácskozás. 
A határozatképesség megállapítására kerül sor. Megállapítom, hogy a 

határozatképességet nem sikerült biztosítani, így a bizottság továbbra sem 
határozatképes.  
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A távol maradó tagok névsorának megállapítása 

A távolmaradó tagok névsorának megállapítására kerül sor, erről is rendelkezik 
a határozati házszabály, ugyanígy a 113/A. § (2) bekezdésének megfelelően a 
távolmaradók névsorát kell a jegyzőkönyv számára ismertetnem. Tájékoztatom önöket, 
hogy itt is elég pikáns helyzet alakult ki. A belügyminisztériumi e-mailt követően 
Kovács József alelnök úr a kormánypárti bizottsági tagok nevében előzetesen szintén 
egy e-mailben jelezte, hogy az ülésről távol maradnak. Hangsúlyozom, ez 9 óra 
6 perckor érkezett be. 9 óra 6 perckor érkezett meg ez az e-mail, mely szerint Selmeczi 
Gabriella, Kovács József, Zombor Gábor, Kovács Sándor, Pesti Imre, Molnár Ágnes, 
Révész Máriusz, Tapolczai Gergely és Nacsa Lőrinc nem vesz részt a bizottsági ülésen. 
Titkár úr most jelzi, hogy távolmaradását Volner János is jelezte. Arra szeretném kérni 
titkár urat, hogy majd ellenőrizze, hogy a távollétek előzetesen hivatalos formában a 
titkárságunkra megérkeztek-e. 

Az ülés berekesztése 

Az ülést berekesztem. Viszontlátásra! Nagyon sajnálom, hogy így alakult ez a 
nap. Hangsúlyozom még egyszer: több mint két hónappal ezelőtt egyeztetésre került ez 
az időpont, a belügyminiszter javasolta ezt az időpontot, és tegnap estig nem volt arról 
szó, hogy nem vesznek részt a WHO vezetőivel való tárgyalás végett ezen a bizottsági 
ülésen. 

 
(Az ülés befejezésének időpontja: 9 óra 12 perc) 

 

 

Korózs Lajos 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezetők: Földi Erika és Szűcs Dóra 
 


